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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Varga Mihály, pénzügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Ön egyetért-e az Audi vezérigazgatójával, Markus 
Duesmannal, amikor azt mondja, hogy nem helyesli az autóipar további támogatásával, 
hiszen más szektoroknak nagyobb szükségük van az anyagi támogatásra?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

A napokban  az  Audi  vezérigazgatója,  Markus  Duesmann  a  Süddeutche  Zeitung  lapnak  adott
interjújában így fogalmazott:

"Nem helyeslem az  autóipar  további  támogatását.  A koronavírus-válság  megfosztott  bennünket
teljesen a nyereségünktől. Oké, rendben van. De ezt szinte minden vállalatunk - a gyártókat és a
beszállítókat  is  beleértve  -  túl  fogja  élni.  Nem  így  viszont  a  vendéglátóiparban  és  a
rendezvényszervezők  esetében,  ahol  nagyon  sok  cég  végleg  kénytelen  lesz  lehúzni  a  rolót.  Ez
nagyon bánt engem. Ez egyszerűen tragédia. Az, hogy mi elveszítjük a forgalmunk tíz százalékát,
az nem tragédia. Túltesszük magunkat rajta és minden megy tovább a régiben."

A vezérigazgató úr szavai nagyon elgondolkodtatóak, hiszen Magyarországon is sajnos elképesztő
mértékben  mennek  tönkre  a  vendéglátósok  és  a  rendezvényszervezők.  A vendéglátóhelyek  az
elviteles ételekből egyszerűen nem tudnak akkora bevételt teremteni, aminek segítségével fizetni
tudnák az alkalmazottak béreit vagy egyéb költségeket. Hasonló kihívásokkal küzdenek már lassan
egy éve a rendezvényszervezők is.

Az  év  eleje  mindig  kevesebb  forgalmat  hoz  mind  a  vendéglátósoknak,  mind  a
rendezvényszervezőknek és általában az előző évi profitból próbáljak meg átvészelni az újév első
hónapjait.  Most  azonban  erre  nincsen  lehetőség,  hiszen  szinte  alig  volt  bevételük  az  előző
hónapokban.

A  kormány  által  meghirdetett  állami  támogatás  a  vendéglátósok  számára  elképesztő  sok



adminisztrációs munkával jár, továbbá a legtöbb vendéglátósnak nehezére esik, hogy a szinte nulla
bevételéből  előre  kifizesse  a  béreket,  amiknek  később  az  50%-át  majd  egyszer  visszakapja  az
államtól. A koronavírus-járvány miatt a rendezvények 80 százalékát lemondták, ami miatt szinte
mindegyik  rendezvényszervező  a  túlélésért  és  a  munkaerő  megtartásáért  küzd.  A
rendezvényszervezők  ezért  a  járulékcsökkentések  és  bértámogatások  kedvezményezett  körének
kiterjesztését, valamint a támogatás hatályának meghosszabbítását is kérték a kormánytól. 

Összeségében kijelenthető, hogy a jelenlegi állami támogatás nem elégséges és az érintettek nagy
többségének nem nyújt elégséges mentőövet.

Az általában is szűkösebb év eleji hónapok miatt, a vendéglátósoknak és a rendezvényszervezőknek
járó  támogatási  rendszert  azonnal  át  kell  gondolni,  hiszen  ahogyan  az  Audi  vezérigazgatója  is
fogalmazott, most többek között nekik van a legnagyobb szükségük az állami támogatásokra.

A fentiekre való tekintettel kérdezem Miniszter Urat:

1.  Ön szerint  a  jelenlegi  támogatási  rendszer mellett  túl  fogják élni  a  vendéglátósok és  a
rendezvényszervezők a következő pár hónapot? 

2.  Tervezi-e  a  kormány  a  vendéglátósoknak  és  a  rendezvényszervezőknek  járó  állami
támogatást megnövelni és az elérését megkönnyíteni?

3. Tervezi-e a kormány az autóipari támogatások csökkentését annak fényében, hogy az Audi
vezérigazgatója szerint nekik nincsen akkora szükségük a pénzre, mint más szektoroknak?

4.  Az állami támogatáson kívül,  tervez-e  még a kormány más intézkedéseket  a következő
hónapokban a vendéglátósok és a rendezvényszervezők megsegítése érdekében?

Tisztelettel várom válaszát.
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